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Eszterhai Marcell: 
közösen énekeljük el a Himnuszt. 
Himnusz 
Eszterhai Marcell: Sok szeretettel köszöntök mindenkit. Jó munkát kívánok 

Leventét, a Debreceni Református Hittudományi Egyetem rektorát, hogy tartsa 
 

dr. Baráth Béla Levente: 

Kollégiumban. Túlzás nélkül állíthatom, hogy egy olyan helyszínen vannak most 
iságnak az egyik 

Himnusszal kezdtük ezt a mai tanácskozást, vagy kezdték, akkor persze el kell 
mondanunk, hogy Kölcsey a Debreceni Református Kollégium diákja volt. A 

Himnuszban leírtakat is, és sorolhatnánk Csokonai Vitéz Mihály, Arany János, Ady 
Endre és nagyon sok olyan személyiségét a magyar történelemnek, akik itteni 
diákként futották be azt a pályát, amit befutottak. Valójában a rövid 
köszöntésemet egy bevezetésnek szánom. Egy meghívást a délután, ebéd után 

az épületet, amelyet láthatnak. Nem tudom, hogy hányan voltak itt korábban, 

egy rövid, egy órás idegenvezetésre szeretném önöket meghívni, invitálni, és 
valójában a mostani köszöntésemet ezzel kívánom zárni. Egy technikai 
információt még fontos elmondanom. A gondnokság kötötte a lelkemre. A 

közoktatási intézmény, konkrétan a középiskola is, és a közoktatási intézmények 
területén tilos dohányozni. Tehát, hogyha valaki dohányzik, megteheti, de a porta 

akár kint állnak, bevonzza a füstöt a szél, akkor ezek a riasztók így is 
megszólalhattak. Tehát egy kérés, hogy erre figyeljenek oda. És valamivel le kell 
zárnom ezt a köszöntést, meghívást. Ez pedig a református kollégiumoknak a régi 
köszöntése, üdvözlése. Kívánok a mai tanácskozásokhoz áldást, békességet. 
Eszterhai Marcell: Köszönjük szépen, rektor úr! Szeretném felszólítani dr. Bartha 

a megnyitó beszédét. 
dr. Bartha Elek: 
a Debreceni Egyetem rektori vezetése nevében, és hát valójában az egész 
egyetem nevében nagy tisztelettel köszöntsek mindenkit. Elnézést kérek egy kicsit, 
be vagyok rekedve, meg prüsszkölök, köhögök, úgyhogy ez közben lehet, hogy 
zavarni is fog. Mindenesetre, hogy rektor úr szavait folytassam az 

 



 

hozni, hiszen elég néhány évtizedre visszamenni még az én egyetemi hallgató 
koromban vagy fiatal tanársegéd koromban, ha megengedik ezt a személyes 
motívumot, akkor korántsem ez volt a helyzet. Akkor is volt hallgatói képviselet a 
döntéshozatalban, de ez a hallgatói képviselet nem nagyon tudott beleszólni az 
egyetemi ügyekbe, nem tudott alkotó módon hozzájárulni az egyetemen folyó 
döntésekhez, az egyetem történéseihez. Akkoriban úgy mondták ezt, hogy 
egyetértési joggal rendelkezett, ami azt jelentette, hogy ha egyetért, akkor azt 
megmondhatta, akkor jó volt. Ha nem ért egyet, akkor is jó volt, akkor is ment. 
Ugye, néprajzosként mondhatom, a kutya ugat, a karaván halad jeligére. Talán 
most mindenki, aki itt van, igazolhatja azt, amit mondok, hogy napjainkban viszont 
már nem születnek döntések anélkül, hogy az egyetemi hallgatók, a hallgatói 
érdekképviseletet, a hallgatói önkormányzatot be nem vonnák ebbe a döntésbe. 
Legalábbis itt Debrecenben, a Debreceni Egyetemen, gondolom itt is a 
Református Hittudományi Egyetemen is és más egyetemeken is úgy van, hogy a 
hallgatókkal szemben nem szoktunk döntéseket hozni. Ez két dolgot feltételez, az 
egyik az, hogy az egyetem döntéshozó testületei tekintettel vannak a hallgatókra, 

ív 
példákat hozni. Nemcsak az érdekképviselet az, amit a hallgatói önkormányzat 

, hogy egy-két példát említek, most ugye, ami aktuális az 
ukrajnai menekültek megsegítésében, ellátásában a földrajzi helyzetünk is 
predesztinálja ezt. Számos, most a mai napirendet nézve is láttam, hogy számos 

 a továbbvitelében, a 
megvalósításában. Tehát itt lehet sorolni azokat a feladatokat, amelyeket a 
hallgatói önkormányzat a hallgatók révén éppen az egyetemek érdekében a 
társadalmi igények kielégítésének az érdekében, vagy akár szükség, vagy 
veszélyhelyzet esetén ellátnak. Én azt hiszem, hogy minden egyetem vezetése és 
maguk az intézmények is köszönettel tartoznak a hallgatóság számára, vagy a 
hallgatóság irányába ezek miatt az aktivitások miatt, és mi a Debreceni 
Egyetemen különösen nagyra értékeljük ezt, hogy a hallgatókkal milyen jó, 
eredményes és folyamatos napi kapcsolatban vagyunk. Azt kívánom ennek a mai 

 kicsit elszomorodott, 
de vidáman és jókedvvel, 
szépen a figyelmet. 
Eszterhai Marcell: Köszönjük szépen! És most egy különleges ponthoz érkezünk, 

csodálatos ember. Nagyon sok csodálatos ember van ebben a teremben, de 
három nagyon-nagyon csodálatos embert szeretnék kiemelni és egy kicsit 
méltatni. Itt van velünk Kovács Eszter Csilla, Kex, aki az elmúlt, hát gyakorlatilag 



 

a csapat. Nagyon köszönjük neked azt a sok energiát, amit belefektettél az 
emberekbe, mert igazából szerintem ez az egyik legfontosabb pontja volt a te 
tevékenységednek, hogy 
és gondoskodni rólunk, meg a csapatról. Úgyhogy ezt nagyon-nagyon-nagyon 

nem ment az irodán belül, aminek én nagyon örül
tipikus motorember, aki hajtja, hajtja a szervezetet, és folyamatosan ellát minket 
hasznos, újító gondolatokkal, amiket próbálunk beépíteni, és annak ellenére, hogy 
most már más részén van az irodának, még mindig hozza azokat a hallgatói 
szempontokat, amiket én mindig nagyon becsültem benne, és Zeli, remélem, hogy 
ez a kapcsolat ilyen tud maradni, és az elnökségi tagok így tudnak rád a 
továbbiakban is gondolni. És hát itt van velünk Lackó is. Lackó nagyon sok mindent 
köszönünk, és én is nagyon sok mindent köszönök neked. Volt egy elvonulásunk 
ugye itt január végén, ahol beszélgettünk a csapatról, meg arról, hogy mit 
gondolunk, mi az, amit így szeretnénk, és igazából kijött egy olyan dolog, ami 
szerintem minden szervezet életében nagyon fontos, mégpedig az örökségnek a 
kérdése, hogy mi a mi feladatunk azon kívül, hogy projektekben gondolkozunk, meg 
feladatokban gondolkozunk, és próbáljuk megtölteni tartalommal a mindennapi 
munkát, az az örökségnek a gondozása és az építése. És azt gondolom, hogy 
ebben te nagyon jó úton jártál, és ebben szeretnénk követni, és nagyon sok 

egy kis meglepetéssel, amit szeretnék most átadni, úgyhogy azt szeretném kérni, 
hogy gyertek ki és hadd adjam át nektek az ajándékot, amit utána majd 

 Igen, én nem vagyok 
kommunikációs, csak mondom, hogy ezt én nem tudom kitalálni. Amivel készültünk 

egy Szigetes jegy. Ott a továbbiakban is szeretettel várunk titeket, nem, komolyra 
fordítva a szót, ezt még szerettük volna kiegészíteni valamivel. Én úgy tudom, hogy 
ti nagyon szerettetek volna hárman közösen egy dalt szerezni, egy dalt írni. 
Úgyhogy van egy csodálatos hallgatói nagykövetünk, akit úgy hívnak, hogy Pixa, 

ex, Zeli, Lackó 
számra készülhetünk. Azt majd meglátjuk, hogy az EFOTT-on ez hogyan jelenik 
meg. Úgyhogy köszönöm mindet. 

tzenberger Anna Lilit, kérdezem, hogy 
elvállalod-e ezt a feladatot? Köszönöm szépen. Szeretném felkérni a 

a felvett mandátumok számát és nyilatkozzatok a hat  
Nagy Péter: , az 

-re 

intézmény tette meg, ezt most le is ell -e a 



 

megszámolnánk. Letehetitek. Sikerült mindenkinek beérkezni. Jelen van 281 van, 

munka. 
Eszterhai Marcell: Köszönjük szépen. Szeretném felkérni Körösparti Pétert, a 
Debreceni Egyetem Hallgató és Doktorandusz képviseletének tiszteletbeli elnökét, 

választmány egyhangúan támogatta, hogy Körösparti Péter vezesse a mai 
-e? 

Körösparti Péter: 
választmányi ülésen hosszabban be is mutatkoztam, hogyha nem haragudtok 

nagyon röviden annyit mondanék, hogy korábban a Debreceni Egyetem Hallgatói 
-ban köszöntem le. 

Most pedig a Debreceni Egyetem Hallgatói Kapcsolatok és Szolgáltatások 
-nek a tiszteletbeli elnöke, és 

utoljára 2016-
ez lesz az utolsó, de a mostani HÖK vezetés meglepett ezzel a kis kedvességgel, 
hogy felkértek, én pedig örömmel elvállaltam, és bízom benne, hogy támogatni 

 
Eszterhai Marcell: Köszönjük szépen. Én szeretnék kérni egy szimpátia szavazást, 
kérem, aki tudja támogatni, az emelje fel a mandátumát. 
Köszönöm. Ki az, aki nem? Nincs ilyen. Hát akkor jó munkát í és szeretném átadni 
a szót, nem tudom, hogy ez a mikrofon vagy az maradhat? 
Körösparti Péter: 

beszámolója. Kettes számú napirendi pont, fe -
as számú napirendi pont, választmányi tagok megbízóleveleinek ünnepélyes 
átadása. Negyedik napirendi pont, HÖOK Külhoni program és HÖOK Diaszpóra 
Mentorprogram tájékoztatója. Ötödik napirendi pont, HÖOK 
Mentorprogram tájékoztatója. 6. HÖOK Stipendium Hungaricum tájékoztatója. 

tájékoztató a 2023-as EFOTT Fesztiválról. Kilencedik, egyebek. Itt szeretném 
megkérdezni, hogy van-e valakinek napirendi pontmódosító javaslata? Hogyha 

szavazzanak a napirendi pont elfogadásáról. Aki elfogadja a napirendi pontokat, 
az kérem, most emelje fel a mandátumát.Köszönöm. Ki az, aki nem? Ki 

egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat. Az egyes számú napirendi pont az 
elnökség tagjainak a beszámolója. Felkérem Eszterhai Marcellt, a HÖOK elnökét, 
tartsa meg beszámolóját. 
 



 

Eszterhai Marcell: Köszönöm szépen. A beszámolómat szeretném kiegészíteni, 

eseménynaptár van. Az évet szokásosan, gyakorlatilag már hagyománnyá válva, 
a HÖOK kutatási csoportjával indítottuk egy megbeszélés formájában, 

szimbolikus gesztus. Az év elején minden területen igyekeztünk felállítani azokat a 
terveket, amik az idényre fontosak, illetve meghatározni irányokat. Ehhez tartozik 
a menedzsmenten belül a kommunikációs terület, illetve nyilván a programokkal 
is volt több év eleji egyeztetésünk, hogy az évben hogyan látom én a munkát, 

a folyamatokat. Itt van pár újítás, amiket meglátjuk, hogy hogyan fognak tudni 

negyedéves terv, ami a -
átvételek során könnyebbek legyenek, a folyamatok jobban láthatóak legyenek, 

elindult projektünk a Közéleti Kör volt, amit Sövegjártó Virág és Dibusz Bendegúz 

 
témákkal foglalkozunk, amik a hallgatói képviseletet, a hallgatói 
önkormányzatiságot érintik, próbálunk meghívni minél mélyebb, szélesebb 

alkalommal a lemorzsolódás, mint téma, ami
nem olyan szempontból közelítjük meg, vagy nem szakmai szempontból közelítjük 
meg, és ezt próbáltuk egy kicsit feloldani Duráczky Bálinttal. Ez az alkalom még 
teljesen offline a HÖOK irodában zajlott le, viszont a héten Kucsera Tamás 

nk, amit nagyon köszönünk az 
NKE HÖK-
egy izgalmas, érdekes beszélgetés volt. Én moderáltam és hát nyilván Kucsera 

gondolom, hogy egy jó és mély beszélgetés kerekedett. Ezekhez hasonló témákat 
szeretnénk hozni. Az utolsó nyitott lesz, amit a szabadegyetemen szeretnénk 

foglalkozni, meglátjuk, hogy ezt hogyan tudjuk összehozni, meg milyen lesz a 
beszélgetés. 

meglegyen az alakuló ülés, mivel újdonságként az Education is tartottunk 
választmányi ülést. Ezt azért tartottam fontosnak, mert nyilván ott vagyunk 
egyszerre ennyien, akkor legalább egy órára próbáljunk meg találkozni. Tudom, 

és eljöttek és beszélg
releváns is lett ez a beszélgetés, hiszen azon a héten jöttek ki az Erasmusszal 



 

kapcsolatos sajtóhírek. Ahogy mondtam, a programokkal elkezdtünk egy kicsit 
más szemüveggel foglalkozni, mint eddig. Nagyon szeretném, hogy az elnökségi 
tagok közelebb tudjanak kerülni a programokhoz, illetve a programokban 

 HÖOK-ot, illetve a HÖOK elnökségét. Úgyhogy 

találkozó, illetve egy mentorprogram projektnapon is részt vettünk, Ritzl 
Andrással, illetve jómagam tartottunk egy- Nyilván, amit látni kell 
ezekben a programokban, vagy ebben a programban, hogy azért itt nagyon nagy 
a hallgatói önkormányzatok közötti átfedés, tehát aki mentorprogramban részt 

HÖK-
ilyen formában is hozzátok. Nagyon sok sajtómegkeresés volt január közepén, 

szó, ennek az egyik oka az Eduline-ban megjelent cikkünk, amiben a megélhetést 
boncolgattam, illetve azzal foglalkoztunk, hogy vajon mire elég ez a jelenlegi 
hallgatói normatíva, ami rendelkezésre áll, ezt nagyon felkapta a sajtó, úgyhogy 

Erasmus, de ez olyan szinte, hogy még a héten is volt ezzel kapcsolatban 
felvételünk, mármint interjú felvételünk. Ezekben köszönöm szépen a felkészítést 
és sok segítséget Budai Marcinak. Ahogy láthattátok, volt, hogy Marci ment a 
tévében, volt, hogy én voltam tévében, ez nyilván volt olyan, hogy egyszerre 
voltunk tévében, szóval köszönöm szépen, hogy két Marciként két helyen jelen 
tudtunk lenni a szervezetet képviselve. Az Educatio kiállításról már ejtettem egy 
fél szót a választmány szempontjából. Nagyon köszönjük a részvételeteket. Mi 

standunkról, illetve az Educatio kében. Ennek a 
bonyolítója Bódig Péter. Azt gondolom, hogy sikeres volt a rendezvény, 
rekordszámú volt a látogatók száma, úgyhogy nagyon örültünk neki, hogy 

KIM és az OH, 

e artottuk, 
igyekeztünk hetente elnökségi ülést tartani nyilván, amikor sítábor volt, vagy 

 Volt a HÖOK a 
Hallgatókért Alapítvánnyal kapcsolatos egyeztetésünk, ahol leginkább az 

felpörgetni, sikeresebbé tenni. Majd Vincze Éva fog az egyik napirendi pontban 
ezzel kapcsolatban egy kicsit részletesebben beszámolni, illetve ami fontos 

 
Január közepén volt egy szakmai workshop, a HVG Diploma 2023-as különszáma 



 

Érdekes beszélgetés volt, nyilván egészen más szempontból közelítek én, illetve a 
hallgatói szempontok talán más szempontból közelítenek ehhez, mint az egyetem 

ól szólt. Megtartottuk az általános 
évindító beszélgetéseket, az elnökség munkájának a koordinálását háromfelé 
osztjuk magunk között. Ugye Paragh Bia elnökhelyettes és Zelo alelnök úr segít, 
segíti az én munkámat. Minden héten igyekszünk tartani hétindító 
beszélgetéseket, segítve az elnökségi tagok indulását, meg gondolkodását. 
Nyilván a naptár telítettsége szempontjából én valahogy ebbe kevésbé tudok 

egnap is szót ejtettem és nagyon fontosnak tartom, ez a 
kollégiumi kutatás, ami egy 2016-os kutatásunk, ezt szeretnénk idén felújítani, 
úgyhogy Duráczky Bálinttal, Tóth Dáviddal, Budai Marcellal összeültünk és 

Amiért fontos ez a 2016-
meg sajtóban, mi is nagyon sokszor ha
gazdasági helyzetét, az ingatlanpiaci változásokat, az albérletpiaci változásokat 
azért abszolút ráfér erre egy megújítás. Januárban elkezdtünk foglalkozni azzal, 
hogy a HÖOK és az EFOTT közös megjelenése hogyan történhet, és fontosnak 
tartjuk, hogy a HÖOK-
látunk, hogy az EFOTT hogyan tud rendezvényekhez kapcsolódni. Ezzel 
kapcsolatban felállt egy kis csapat, akik gondolkoznak ezen, nemcsak megjelenés 
szempontjából, hanem rendezvények szempontjából. Illetve ezt a csapatot majd 
szeretném abba az irányba nyomni, hogy nyilván kezdjenek el gondolkozni az 
EFOTT-os, HÖOK-os megjelenésen, a fesztiválon való konkrét megjelenésen is.  
Igyekeztünk a tagintézmények felé nyitni, illetve keresni azokat a 

Úgyhogy felkerestük a Károli HÖK-öt, akikkel jó beszélgetést sikerült elindítani, 
illetve jelezték, hogy szeretnének jobban bevonódni. A Tokaj-Hegyalja Egyetem 
hallgatói önkormányzatával is sikerült beszélnünk. A Tokaj-Hegyalja Egyetem 
hallgatói önkormányzatáról azt érdemes tudni, hogy nyilván egy nagyon fiatal és 
friss csapatról van szó, tehát az éppen aktuális eln

igyekszünk akár személyesen is valami mentorálást kitalálni, hogy mi az, amivel 
szervezeti tapasztalatokat, struktúrát tudunk számukra adni. A Liszt Ferenc 

végén Pozsonyban jártunk, ahol Menyhárt Barbival és Paragh Biával, a 
Diákhálózattal, a Selye HÖK-el, a Pozsonyi Magyar Szakkollégiummal, SEJK-kel 
egyeztettünk a Liszt Ferenc Magyar Intézetben a Liszt Ferenc igazgatójával. Ez 

program, megy is majd hamarosan Pozsonyba, úgyhogy nagyon örültem neki, 



 

elmenni betegség miatt, úgyhogy ott Barbara helyettesített engem, illetve 

szervezésedet, illetve a fogadó tanintézményeknek is a rugalmasságukat.  
Január végén jártam Hankó Balázs államtitkár úrnál is, ahol átbeszéltük az 

uratórium tagja vagyok. Ezzel 
kapcsolatban volt egy bemutatkozó beszélgetés, illetve már volt azóta két 

-Bajusz Veronika ugye helyettes államtitkárként 
tevékenykedik tovább a KIM-ben. A januári, illetve a február

való gondolkodás, amiket eddig elmondtam. Egyeztettünk az Innopoddal, több 
oldalról közelítjük meg a szervezetünkkel való foglalatoskodást, egyrészt 

mit látunk, hogyan lehetne optimalizálni a munkát, milyen viszonyok vannak a 
szervezeten belül, mi az, amin könnyedén tudunk javítani. Ebben fog majd 
segítséget nyújtani Szonda Tamás csapata, emellett folyamatosan megy Varga 
Mesivel és Baumstark 

kapjanak támpontokat arra vonatkozóan, 
hogy hogyan rakják össze a szekciókat, mire érdemes figyelni, hogyan érdemes 
strukturálni a programokat, hogyan lesz az befogadható és ilyen kérdésekkel 

köszönöm szépen Ze
Szerintem nagyon jól sikerült. Elindult az univerzum.hu, ami még egy nagyon friss 
felület, ezért nem is akartuk még külön napirendi pontban behozni ezt, abszolút 
fejlesztés alatt áll. A cél az lenne, hogy h
hallgatói tartalmakat gyártsunk, illetve van egy Tájoló része, a Tájoló egy ilyen 

diákoknak, hogy milyen területen láthatnák magukat, és hol sze
 

Január végén volt egy egyeztetésünk a Hétfa Kutatóintézettel, a Hétfa 

 
Február 7-én a Pannon látott minket vendégül Veszprémben, mivel ezt már 
elmondtam, hogy a Pannon Egyetem az EFOTT idei házigazdája, ami nagyon 
fontos eleme az EFOTT fesztiválnak. Itt volt a szokásos Pannon egyetemes éves 
sajtótájékoztató, ahova mi is becsatlakozhattunk rektor úr és kancellár úr mellé, 

Egyetem alkalmazottaival, hallgatóival beszélgettünk arról, hogy a programot 
hogyan szeretnék az EFOTT-



 

tapasztalatait, és itt kifejezetten a MATE zöld gazdálkodására gondolunk. A cél az 
lenne, hogy megpróbáljuk ezeket az elemeket megtartani, illetve kialakítsunk egy 
olyan házigazda, 
házigazdáknak a gondolkodását, hogy milyen elemeket tudnak beépíteni. Nagyon 
involvált amúgy a Pannon Egyetem, nagyon involváltak az alkalmazottak, és amit 
szerintem amúgy nagyon jó látni. Február elején egyeztettem Molnár Daniellel, a 
DOSZ elnökével, a március 15-ei programról is beszélgettünk, amire ezúton is 
szeretnélek titeket meghívni. Március 15-én megemlékezést tartunk Budapesten, 
Forinyák Géza sírjánál. Ez egy már hagyománynak számító program. Közösen 
tartjuk a DOSZ-szal. Örülnék neki, hogyha minél többen tudnánk lenni, lesz róla 
majd Facebook esemény, és hogyha ráértek, és belefér a napba, akkor nagyon 
szívesen látunk titeket, illetve utána lesz egy ilyen történeti körbevezetés a 
sírkertben. El

en lesz már ezzel kapcsolatban workshop, de múlt héten, vagy már lehet, 
hogy két hete leültünk beszélgetni arról, hogy mik az elmúlt éveknek a 

 
hasznosítható információkat tartalmaz a fejlesztésekre vonatkozóan. Úgyhogy 
szeretnénk pár újdonságot majd hozni. Ezzel kapcsolatban a választmányon 
tegnap részleteztem a dolgokat, de azt szeretném itt is hangsúlyozni, hogy a 
közéleti rész, ami ugye a csütörtök délutáni blokk szokott lenni, ami arról szól, hogy 
mindig valamilyen aktuális témát behozzunk nektek, ami megmozgathatja a 
hallgatói 

 
Február közepén az Oktatási Hivatal elnökével, Brassói Sándorral és 

ttünk az OH-ban, ez egy nagyon 
kellemes beszélgetés volt. Paragh Biával vettünk részt, és próbáltuk keresni 
azokat a pontokat, ahol egy kicsit közelebb tudjuk hozni a mi munkánkat, illetve az 

tézményi koordinátorok 

-os részt, hogy hogy is néz ki a 
Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciája. Ez a hét is nagyon aktív volt.  

meetinggel. Ugye a Diaszpóráról, aki még nem hallott, lesz majd róla egy napirendi 
pont. Nagyon fontos új programja a HÖOK-nak. Múlt évben indult, a diaszpórából 

oktatási hallgatókkal foglalkozunk, amit látni érdemes, hogy ez egy 

-et 
sikerül mentorálnunk, ami egy nagyon jó arány. A KKM-nek ez nagyon fontosnak 
látszik, aminek mi nagyon örülünk, mert az az igazság, hogy egy ilyen kis 
programban nagyon nagy sikereket lehet elérni, pont a közvetlensége miatt. 
Úgyhogy az új programmal kapcsolatban volt beszámoló, meg arról 
beszélgettünk, és itt Menyhárt Barbara vezette a beszélgetést, hogy mik a 



 

programban. Csütörtökön is voltunk a KKM-ben, ekkor a Stipendium Hungaricum 
10 éves évfordulóról, na, elnézést, tehát az évfordulóról beszélgettünk, hogy a 
DOSZ -
mel ebben, hogyan tudjuk megjeleníteni az arculatunkban ezt a 10 éves 
évfordulót, ami egy fontos elem, hogy nemcsak maga a program, tehát a 
program hozzánk kerülése meg ötéves lett idén, tehát hogy két évforduló is van 

való változásokat, illetve az új programelemeket. A héten is több sajtómegkeresés 

elnökével, az ELTE rektorával, Borhy Lászlóval, a KKK-król. Az elnökségi tagok több 
e- -val kapcsolatban, kollégiumi 
kutatással kapcsolatban. Ezek a folyamatok elindultak nálunk, de azért tartottam 

ktor úrral, hiszen ez egy olyan projekt, amiben mi 

OH, MAB és MRK között zajlik, viszont számítanak a hallgatói véleményekre. Itt 
-kat olyan szakos 

ahhoz a területhez, tehát jól el tudják mondani a releváns véleményüket.  A 
tegnapi napon még részt vettem egy panelbeszélgetésben a Games Dave Day 
szervezésében, ahol a MOME rektorával, Bódis László helyettes államtitkár úrral 

E-n. A 
beszámolómat ezzel kívántam kiegészíteni. Nagyon lendületesen indult el 
szerintem ez az év. Nagyon bízom benne, hogy ezt a lendületet tudjuk tartani, és 
ha bármilyen kérdés lenne, akkor állok a rendelkezésetekre. 
Körösparti Péter: 
beszámolót. Most pedig felkérem Paragh Bianka elnökhelyettest, tartsa meg 
beszámolóját. 
Paragh Bianka: 
köszöntelek titeket itt. Én annyival szeretném kiegészíteni a beszámolómat, 

egy projektem, amit egy átsorolások átlagai tárggyal találhattok meg az e-mail 

elküldenetek, kérlek, tegyétek meg, valamint még én is várok pár adatra, és majd 
ennek az eredményét természetesen be fogom mutatni nektek, -
mail formájában. Ahogy már Marci is említette, a Hétindító beszélgetések az egy 

nekik és irányítani egy kicsit a munkájukat. Mindezeken felül pedig természetesen, 

a beszámolóm nagy részét, viszont már én is adtam interjút, és igyekszem Budai 



 

remélem, hogy ebben majd a segítségemre lesznek. Köszönöm szépen a 
 

Körösparti Péter: Köszönjük szépen elnökhelyettes kisasszonynak a beszámolót. 

karácsony Kevin nélkül, a másik pedig az, hogy nincs elnökség, Zelenák nélkül. 
Úgyhogy most megadom a szót Zelenák Dávid elnökségi tagnak. 
Zelenák Dávid: Üdvözlök mindenkit. A beszámolómat két dologgal szeretném 
kiegészíteni. Az egyik az az, hogy az e-sport második szezonjának is hamarosan 
neki fog vágni, méghozzá április második felében. Itt arra kérnék majd minden 

ikációs anyagokat osszák tovább, 

hallgatókkal is, és már nemcsak négy játék lesz, 
például FIFA-val, CSGO-val, szóval gyertek és nevezzetek. Itt annyi még, hogy 
viszonylag sok tagintézménynek van saját e-sport bajnoksága, akár többnapos, 
jobban elhúzódó, vagy akár egy-egy napos. Itt egy olyan kedvezményt adnánk a 
tagintézmények felé, hogy aki az adott e-sport bajnokságot megnyeri, a 
tagintézményen belül csapat, azt mi kiemelten kezelnénk a mi versenyünkben és 
pozitív elbírálásban részesülne. Az elején szórt csoportmeccseket nem kellene 
nekik lejátszani, ha
majd a háttérmunkában bírálják. Innen is köszönöm szépen a Debreceni 
Egyetemnek a folyamatos segítséget. A másik kiegészítésem pedig egy konyhai 
kisgép és biciklitározó beszerzése lenne, amit tegnap már elmondtam, így kaptam 
már a választmány óta viszonylag sok e-mailt, de szeretném még egyszer 
elmondani, hogy a HÖOK-
kisgépeket adományozni az intézményeknek. Itt úgy van, hogy kollégiumonként, 
konyhánként tudjuk adni az eszközöket, mármint a biciklitárolókat, azokat 
kollégiumonként, szóval azt nem konyhánként adjuk. Aztán ezt viszont nem csak 

-mailt, még annyi, amit 
tegnap még elmondtam a biciklitárolóhoz, hogy ez ilyen négy méter hosszú, két 
méter mély vagy széles. Na, értitek? Jó, köszönöm szépen. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen alelnök úr beszámolóját, most pedig felkérem 

 
Balogh Ákos: 

et Zelo elmondta, az e-sportot. A másik 
kiegészítésem az lenne a beszámolómhoz, hogy nagy örömmel tájékoztatlak 
titeket, hogy elindult a Sport munkacsoportnak a munkája, és arra szeretném 

te 
meg, delegáljon oda egy tagot, hiszen nagyon fontos dolgokban fogunk tudni 
becsatlakozni a sporteseményekben. Köszönöm szépen a szót.  



 

 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen. Felkérem Bódig Péter 

 
Bódig Péter: Köszönöm szépen a szót! T n három ponttal 

csak egy pontot fogok megemlíteni. Ez nem más, mint az EFOTT HERO 

akkor majd úgyis keresni foglak titeket a hétvége során. Ennek az egésznek a 
lényege ez egy hosszú távú projekt, hogy Zelenák Márkkal egyetemben próbáljuk 
átszervezni és már át is strukturáltuk igazából az egész HERO rendszer, azaz 
értékesítési promoteri rendszert, ami úgy néz ki jelenleg, hogy van négy 
koordinátor, akikhez mind tartozik 4-5 intézmény, és a koordinátorok tudják sokkal 
jobban és könnyebben monitorozni majd a promóterek munkáját. És így ezzel az 
a cél, hogy nyilvánvalóan az értékesítést növeljük, valamint egy sokkal jobban 

elkezdték a munkát. Igazából a négy csapatból már mindegyik nagyjából felállt, 
még egy ilyen 95 százalékos töltöttségen vagyunk jelenleg, és amit érdemes 

értékesítés pedig, a promoteri értékesítés az március elején fog elindulni, szóval 
az intézményetekben majd keressétek ezeket a promótereket, hiszen az is egy 

kell beírni promóterkódo  promóterkódot, akkor 
nyilvánvalóan nem jár ilyen promóteri kedvezmény, de érdemes a promótereket 
megkeresni, és ezekkel a kedvezményekkel élni. És ennyit szerettem volna 
mondani, én is majd várom a kérdéseket, hogyha lesznek. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen. Most pedig felkérem Dibusz Bendegúz 

 
Dibusz Bendegúz: 
dologgal szeretném kiegészíteni a beszámolómat. Az egyik az ESU oldaláról 
vannak, most lesznek választások majd májusban, és olyan szerencsés helyzetben 

ez nagyon-
ráadásul effektíve nagyon jó és az elkövet  két évre is hasznos lesz számunkra, 

Magyarországon. Másik dolog, amivel szeretném kiegészíteni, az az, hogy a Zeli 
elnökhelyettes úrral elkezdtünk dolgozni egy identitás projekten, ami nagyjából 
arról szól, hogy feltérképezzük azt, hogy a hallgatói igények miként változtak meg, 
és milyen énképet és milyen önképet kell alkotni a HÖOK-nak, a szervezetnek, a 
hallgatóknak, hol pozícionáljuk magunkat a társadalomban, hol pozícionáljuk 
magunkat a mindennapi életünkben, mint HÖOK és mint szervezet, és ezen 
dolgozunk. Én nagyon várom, hogy végére érjünk ennek. Szerintem most vagyunk 
körülbelül a felénél a munkának. Úg



 

már beszámolhatunk arról, hogy miket találtunk ki. Köszönöm szépen. Remélem, 
hogy tudjátok majd támogatni a beszámolómat. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen. A V4-es lobbitevékenységhez sok sikert és 
kitartást kívánunk. Most pedig felkérem Sövegjártó Virágot 

beszámolóját. 
Sövegjártó Virág: 
ponttal szeretném kiegészíteni az elküldött beszámolómat, ez pedig a Közéleti Kör, 
melynek második alkalma február 21-én kedden megtörtént. Kucsera elnök úrral 
egy nagyon-nagyon tanulságos beszélgetés zajlott le. Márciusban fogjuk 
megtartani a Közéleti Kör harmadik alkalmát, melyre Szabó Andreát fogjuk 
meghívni, a Társadalomtudományi Kutatóközpont Politikatudományi Intézetének 
igazgatóját, és az egyetemisták választási motivációjáról fogunk beszélni. Mindezt 
Dibusz Bendegúzzal szervezzük, akinek ezúton is szeretném megköszönni a 

 
Körösparti Péter: 
elnökségi tagot, hogy tartsa meg beszámolóját. 
Tóth Dávid: Köszönöm szót, én is köszöntök mindenkit. Annyival szeretném 

-mailt, amiben tegnapig 
kértem, hogy küldjétek be egyrészt a szoctámos, illetve ösztöndíjas témakörben a 
kapcsolattartókat, a másik e-mailben pedig az elnök úr által említett kollégiumi 

küldje be, illetve aki nem kapott e-mailt, a
ezeket az e-maileket, és nagyon várjuk ezeket az adatokat, mert szerintem 
nagyon hasznosak lesznek nektek is, hogyha ezek az adatok rendelkezésre állnak, 
és köszönöm szépen a szót, ennyit szerettem volna. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen. Felkérem Varga Leventét, a szakmai 

 
Varga Levente Tamás: 
beszámolómat én két dologgal szeretném kiegészíteni. Az egyik az, hogy a tegnapi 

 Hallgatók Szövetsége, ma délután 
pedig a Bölcsész Hallgatók Szövetsége is tartani fog egy ülést, aki ezen részt vett, 

pedig, ahogy Marci is említette, elindult a Képzési és Kimeneti Követelményeknek 
a revíziója. Itt, ha minden igaz, akkor minden EHÖK- -mailt 
ezzel kapcsolatban, akik erre már reagáltak, nekik ezúton is köszönöm, aki még 

 az 

És ahogy Dávid is, én is szeretném arra kérni azokat, hogy akik nem kapták meg 
esetleg ezt az e-mailt, hogy jelezzék felém, és akkor ezt mindenképpen pótoljuk. 
Köszönöm 
rendelkezésre.  



 

Körösparti Péter: Köszönjük szépen. Felkérem Vályi-Nagy Dávidot, a hallgatói 
 

Vályi-Nagy Dávid: 

részben, hogy a Kft. részével a hallgatói szolgáltatások terén folyamatosak és 
rendszeresek a megbeszélések. Ezzel kapcsolatban még nem tudnak pontos 
tájékoztatást adni nektek, mivel még nem értünk el abba a fázisba, hogy 
valójában produktumot tudjunk felmutatni. Nagyon-nagyon mély témáról van 

bben tudok 

az elnökség tagjaival az Educatio Plus keretén belül igyekszünk kialakítani, és ezzel 
kapcsolatban hamarosan fogtok a tájékoztatási e-mail formájában. Akinek van 

Köszönöm szépen. 
Körösparti Péter: 

beszámolójáról. Erre azért van szükség, mert a Felügyel
tartalmazhat olyan információt, ami esetleg befolyásolhatja a szavazásotokat 

Bizottság elnökét, hogy tartsa meg a beszámolóját. 
Nagy Péter: 
arról szeretnék beszámolni, hogy megtörtént az átadás-átvétel. Csont István ex 
FB elnök úrral felvettem a kapcsolatot, és megtárgyaltuk az FB elnökség 

kiszámolva a friss mandátumszámok, valamint a tagdíjak is egyébként. A 
változásokról annyit, hogy vannak változások, csökkent az összhallgatói létszám, 

ahol csökkent, az összes számban egy csekély csökkenés látható. Azokat az 
intézményeket, ahol volt változás, tájékoztattuk most a mandátumfelvételnél, 

-

kapcsolatban. Ezt ugye a HÖOK felé kell megtennetek. Kérem, ezt majd ne 
felejtsétek el. Köszönöm szépen. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen a tájékoztatót. Megkérdezem a tisztelt 

-  Hogyha nincs, 

beszámolójának az elfogadásához. 
elfogadja Eszterhai Marcell elnök úr beszámolóját, aki ezt elfogadja, azt kérem, a 
mandátum felemelésével ezt jelezze. Köszönöm. Ki az, aki nem? Ki tartózkodik? 

azattal egyhangúlag elfogadta 
elnök úr beszámolóját. Paragh Bianka elnökhelyettes beszámolójának elfogadása 
következik. Kérem, aki elfogadja, az nyújtsa fel a mandátumát! Köszönöm. Ki az, 



 

aki nem? Ki tartózkodik? Megállapítom, hogy Paragh Bianka beszámolóját is 

következik, aki el tudja fogadni, kérem, nyújtsa fel a mandátumát. Köszönöm. Ki az, 
aki nem, ki tartózkodik? Nem látok ilyet, akkor Zelenák Dávid alelnök úr 

elnökségi tag beszámolója következik, kérem szavazzunk. Köszönöm, ki az, aki 
nem? Ki tartózkodik? Megállapítom, hogy Balogh Ákos beszámolóját egyhangúlag 

Bódig Péter beszámolóját, aki elfogadja kérem, nyújtsa fel 
a mandátumát. Köszönöm. Ki az, aki nem? Ki tartózkodik? Megállapítom, hogy 
egyhangúlag elfogadásra került Bódik Péter beszámolója. Dibusz Bendegúz 
beszámolója következik, aki el tudja fogadni, kérem, nyújtsa fel a mandátumát. 

egyhangúlag elfogadta Dibusz Bendegúz beszámolóját. Sövegjártó Virág 
beszámolóját, aki el tudja fogadni, kérem, nyújtsa fel a mandátumát. Köszönöm, 
ki az, aki nem? Ki tartózkodik? Megállapítom, hogy egyhangúlag elfogadásra 
került Sövegjártó Virág beszámolója is. Tóth Dávid elnökségi tag beszámolóját, aki 
el tudja fogadni, kérem, nyújtsa fel a mandátumát. Köszönöm. Ki az, aki nem? Ki 
tartózkodik? Megállapítom, hogy egyhangúlag elfogadásra került Tóth Dávid 
elnökségi tag beszámolója is. Varga Levente beszámolója következik, kérem 
szavazzunk. Köszönöm. Ki az, aki nem? Ki tartózkodik? Megállapítom, hogy 
egyhangúlag elfogadásra került Varga Levente beszámolója. Vályi-Nagy Dávid 
beszámolója következik, aki el tudja fogadni kérem, szavazzon. Köszönöm. Ki az, aki 
nem? Ki tartózkodik? Akkor megállapítom, hogy Vályi-Nagy Dávid beszámolóját is 
281 igen szavazattal egyhangú
napirendi pontra a választmányi tagok megbízóleveleinek ünnepélyes átadására. 
Átadom a szót Eszterhai Marcellnek, a HÖOK elnökének. 
Eszterhai Marcell: Köszönöm szépen elnök úr, illetve köszönjük a beszámolóval 
kapcsolatos támogatást. Szeretném ismertetni a napirendi pontnak egy kicsit a 

szerettünk volna megjeleníteni. Szerettünk volna olyan pontot teremteni a 

választmányához, legyen egy kis színfolt olyan szempontból, hogy ki lehessen rakni 
valamit a falra, és ezért nektek is hoztunk valamit, amit ezennel szeretnénk átadni. 

velem, és akkor közösen átadjuk nekik ezt a megbízólevelet. Ha valaki nincs itt, fel 
fogjuk olvasni a neveket, illetve az intézményeket, akkor annyit szeretnék kérni, 

végigszaladtam a szememmel, talán egy- ki 
intézményi szinten nincs itt, úgyhogy náluk nem fogjuk tudni átadni a 
megbízólevelet, úgyhogy most ezt elkezdjük. 
Bo  
Boda  
Buzá  

 



 

 
Gludovátz Ferenc, a Magyar Agrár- és Élettudományi Egyetem hallgatói 
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Papp Bendegúz, 
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Radácsi Kristóf, 

 
Ry  
Szentesi Sándor,  

 
 

 
Vida Veronika,  

 
 

 
És megkérném Bodaki Mátét és Buzár Patrik Gábort, hogy fáradjon ki egy kép 
erejére újra. 
 
Eszterhai Marcell: Köszönjük szépen, meg a türelmet is az utolsó két képhez. Amit 
szeretnék elmondani, hogy nyilvánvaló, hogy a jogi eredete a ti 

-n választottak meg, vagy a közösség választotta meg a 

formában megemlékezni. Szerintem fontos, hogy minél több ilyen 
t. 

Úgyhogy reméljük, hogy tetszik számotokra, és otthon vagy az irodátokban majd 
méltó helyre kerülhet. Köszönöm szépen. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen. Most pedig egy 20 perces kávé, cigaretta 
szünetet rendelünk el. Ez azt jelenti, hogy 11 óra 55 perckor találkozunk itt a 
teremben. És ne feledjétek rektor úr intelmeit a cigarettázásról! 



 

 
- - SZÜNET - - 

 
Körösparti Péter: 

 
Nagy Péter: Köszönöm szépen. Megkérnék mindenkit, akinél mandátum van, hogy 
emelje magasba, hogy meg tudjuk számolni. Köszönöm. Most valamennyivel 
kevesebb, 235 mandátum van jelen. Úgyhogy megszámolnánk még egyszer, 
biztos, ami biztos, és ha ennyi, akkor úgy megyünk tovább. Tegyétek már fel légyszi 
még egyszer, jó magasra! A 46-ost nem láttam valami takarás miatt, úgyhogy 
most már így megvan a 281. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen! Akkor megállapítjuk, hogy a HÖOK 

tja munkáját. Köszönjük szépen. A 
negyedik napirendi pont következik, a HÖOK Külhoni Program és a HÖOK 
Diaszpóra Mentorprogram tájékoztatója. Felkérem Menyhárt Barbarát a 

következik. 
Menyhárt Barbara: Nagyon szépen köszönöm a szót, elnök úr, és tisztelettel 

szeretettel szeretném köszönteni a külhoni kollégáimat. Egyben hoztam a külhoni 
programjáról és diaszpóra mentor programjáról egy rövid helyzetképet nektek, de 
arra bíztatlak benneteket, hogyha bármilyen kérdés felmerül ezekkel a 
programokkal kapcsolatban, akkor azt nyugodtan tegyétek fel nekem a 
prezentáció végén. Ami a külhoni programot illeti, négy dologról szeretnék 
beszámolni nektek. Egyrészt mesélnék a HÖOK kárpátal
Magyarfülpösi Szórványkollégium diákjai számára szervezett 

tagszervezeteknek tettünk. És végül, de nem utolsó sorban a januári felvidéki 
 elnök úr már beszélt 

-e és 20-a között 

Az volt a célunk, hogy egy olyan találkozási pontot hozzunk létre és egy olyan 

gondolom, hogy hiánypótló volt, hiszen pont tegnap egy éve, hogy az életük teljes 
mértékben megváltozott, és azt gondoljuk, hogy ennek a közösségnek különösen 
össze kell tartania, és mindent el kell követnünk annak érdekében, hogy ezeket a 
fiatalokat támogassuk, és a Magyarországon való, ha ideiglenes 
megmaradásukat is, de minden eszköz

li 

és igazgatója, illetve Kántor Zoltán, aki a Nemzetpolitikai Kutatóintézetet vezeti. A 



 

-medencei 
-

kérdéseket, aktualitásokat megbeszéljük. 
kapta ez az esemény, nemcsak Kárpátaljáról, hanem egyéb külhoni régiókból is 

egy-egy régió problémáiról, hogy a többi régióból nincsenek j
külhoni program nemcsak szervezetfejlesztéssel, illetve a külhoni magyar 

a Magyarfülpösi S

tették, hogy nemcsak tárgyi, hanem pénzbeli adományokat is fogadjunk. 
yokat, azonban a ti 

segítségetekkel sokkal több felajánlás érkezett, mint amire számítottunk, vagy 

magyarfülpösi diákokat. Az adományok átadására tavaly november 24-én került 
sor, és ezúton is szeretném nektek megköszönni a 

 A 

felajánlást tettünk a HÖOK külhoni tagszervezetei számára és a Rákóczi Ferenc 

Szakkollégium nyerték el végül ezt a felajánlást, amelyet idén január 19-én 
szállítottunk el Beregszászba. Ebben nagy segítségünkre volt a Hungary Helps 

a felajánlásokat. Ami a technikai specifikumokat érinti, egy rövid felsorolást láttuk 
a prezentáción arról, hogy pontosan milyen eszközöket is vittünk, de 

hogy személyesen is megnézzük azt, hogy a kárpátaljai fiatalok hogyan élik meg 
nap mint nap ezt a háborús konfliktust, és azt kell mondanom, hogy minden 

kiválóan alkalmazkodtak, és bár reméljük, hogy nem sokáig kell kitartaniuk ebben 
a helyzetben, azért azt üzenjük innen, hogy kitartás nekik, és amivel csak tudunk, 
igyekszünk ho  

kapcsolattartás nagyon fontos, így most az új elnökség mandátumba lépésével 
különösen nagy figyelmet fordítunk arra, hogy személyesen is ellátogassunk a 

ár 23-án Pozsonyban jártunk, ahol a 
Diákhálózattal, a József Attila Ifjúsági Klubbal, a Selye János Egyetem hallgatói 
önkormányzatával, a Pozsonyi Magyar Szakkollégiummal, a Selye János Klubbal, 
és végül, de nem utolsó sorban a Liszt Intézettel találkoztunk. Ezen a találkozáson 

HÖOK-
lletve 



 

rendelkezésünkre állnak. Hasonló látogatást teszünk majd áprilisban Kolozsváron, 
ahol az Országos Magyar Diákszövetség fogad majd minket, illetve szintén 
áprilisban sor kerül majd egy vajdasági kihelyezett elnökségi ülésre is Újvidéken. 

kezdeni, hiszen ahogy Eszterhai elnök úr is kiemelte a beszámolójában ez egy 
nagyon új program, és még tapogatózunk és próbálkozunk. 2022 szeptembere 

torprogram, és a 2022 23-as évfolyamon 

hogy teljesen más célcsoportról beszélünk, hiszen a többi mentorprogrammal 
ellentétben itt sokkal kisebb a számosság és teljesen más ez a hallgatói bázis, 

magyar gyökerekkel. Sokan a magyar nyelvet anyanyelvként használják, sokan 
pedig most ismerkednek a kultúrájukkal és a családi örökségükkel. Jelenleg a 
HÖOK Diaszpóra Mentorprogramban aktívan 84 hallgató vesz részt, de mivel a 
regisztrációt nem zártuk le, ezért folyamatos a jelentkezés, mindig csatlakoznak új 
hallgatók. Azt gondolo
nyitott. Szeretném bemutatni nektek a munkatársaimat, bár a debreceni 

atalt Debrecennek 
köszönhetjük. 
weboldal szerkesztésével, az események szervezésével, illetve az 
adminisztrációval foglalkozik, illetve Mohácsi Martin mentor tréneri pozícióban 

e és a mentorok munkájának 
a folyama bbi kolléga segíti a 
Diaszpóra M

nagyjából 2021 végén kezdtünk el foglalkozni a diaszpóra ösztöndíjas hallgatókkal, 
mégis mivel teljesen más volt a célcsoport,  kellett kezdenünk, és látni is 

mentorprogramhoz képest. Igyekeztünk kialakítani tehát a program struktúráját, 
ehhez pedig folyamatosan egyeztettünk a támogatóval, a Külgazdasági és 
Külügyminisztériummal, illetve a lebonyolító szervezettel, ami a Tempus 

tevékenységünket indítottuk el, ami a mentorálás, illetve a közösségépítés. A 
mentorálás tekintetében, ahogy már utaltam rá, eltértünk a hagyományos 
mentor-

lleszkedik a 
diaszpóra mentoráltak adottságaihoz. Ez az adottság például azt jelenti, hogy van 

-egy diaszpóra ösztöndíjas 
hallgató van. Tehát nyilván nem tudunk létrehozni egy mentor-mentorált 
párosításra 



 

ha nem is személyesen, de online formában. Az adminisztratív ügyintézés, a 

ügyintézés, a külön
igénylés, a TAJ-kártya, az adókártya, és még sorolhatnám. A tanulmányi 

megválaszolását, de akár a tanulmányi osztályokkal vagy helyi hallgatói 
önkormányzatokkal való kommunikációt is. A társadalmi integráció, az pedig 
minden olyan tevékenységet foglal magába, mely ahhoz kell, hogy egy diaszpóra 
ösztöndíjas hallgató az egyetemi közösségbe, illetve a magyar társadalomba 
megfele
vagy munkakeresésre, diákmunkakeresésre, egyéb tevékenységekre. A lakhatás 

albérletkeresésben nyújt 
segítséget az ösztöndíjas hallgatóknak. Jelenleg 15 képzett mentorral dolgozunk, 
és az a célunk, hogy egy új szolgáltatási portfóliót is kialakítsunk, tehát ezen a 
mentoráláson, illetve ezeken az ügycsoportokon túl is a hallgatók rendelkezésére 
tudjunk majd hosszú távon állni. A közösségépítés abból a szempontból is fontos, 

ron hazajönnek Magyarországra, 
és fontos, hogy megtapasztalják ezt a hazaérkezést, és fontos, hogy egy olyan 
közösség álljon mögöttük, ahol jól érzik magukat, és ahol meg tudják tapasztalni 

nemcsak szórakozni tudnak, hanem megismerik hagyományainkat, a kultúránkat, 
a nyelvünket, a történelmünket. Ahogy látjátok, itt a felsorolásban az események 
nagyjából lekövetik a naptárunkat, és nemcsak budapesti helyszínen szervezünk 
programokat, ahol egyébként a legtöbb ösztöndíjas és mentor is megtalálható, 
hanem igyekszünk nekik bemutatni Magyarország nagyobb városait. Itt láthattok 
például egy soproni programról fényképet, de múlt héten például Pécsen jártunk, 
és hamarosan a diaszpóra csapat Debrecenbe is, illetve Pozsonyba is ellátogat 
majd. 
látjuk, hogy mi vagyunk a legközelebb a diaszpóra ösztöndíjas hallgatókhoz. Mi 

vágyaikról, elképzeléseikr
ánk járulni ahhoz, hogy 

a KKM-

nyelvi modult, ami a magyar nyelvtudást méri fel, illetve az egyetemi nyelvi 

elindítunk egy magyar nyelvi klubot, az ezzel kapcsolatos igényeket is szerettük 
volna felmérni ebben a modulban. Aztán van egy általános modul, ami a hallgatók 
motivációját, a 
felmérni, illetve azt, hogy mennyire sikerült integrálódniuk a szakos egyetemi, 
illetve társadalmi rendszerekbe. A szolgáltatási modul kifejezetten a HÖOK 
Diaszpóra Mentorprogram munkájára vonatkozik. Azt vizsgáljuk, hogy mennyire 
elégedettek a mi szolgáltatásunkkal, a mentorálással, illetve a programokkal, 
amiket számukra szervezünk, illetve, hogy milyen szolgáltatásokat igényelnének a 



 

kapcsolatban. És végül, de nem utolsó sorban egy mentális egészség modul is 

Amerikából, a tengerentúlról ér
ritkán tudnak hazautazni, egy egészen más élethelyzetbe kerülnek itt 
Magyarországon, és még akkor is, hogyha tartották a magyar hagyományokat, és 
ismerik a kultúrát, és jártak már Magyarországon, akkor is 

felmérni az általános lelki egészségüket, illetve azt, hogy mennyire ismerik az 
egyetemi mentálhigiénés és egyéb szolgáltatásokat. Valamint szeretnénk 
megnézni, hogy a HÖOK diaszpóra mentorprogramnak van-e ezen a területen 

 Egy ilyen 

kutatást. ttük, és ennek az adatfelvétele már megtörtént, 
illetve ezeket az adatokat ki is értékeltük, hiszen pont ezen a héten elindítottuk ezt 

beszélni. De természetesen ezzel párhuzamosan kialakítottuk a kutatási dizájnt, 
illetve a nyelvi modul tapasztalatait beépítettük a többi három modul felvételébe, 

s tudom számotokra 
prezentálni. A Magyar Nyelvi Klub onnan indult, hogy a diaszpóra ösztöndíjas 
hallgatóknak a képzésük befejeztéhez közeledve egy középfokú magyar 

olyanok, akik abszolút anyanyelvi szinten használják a magyar nyelvet, viszont 
vannak olyanok is, akik csak most ismerkednek ezzel. Illetve az egyetemi nyelvi 
kurzusok sem mindig tudnak rugalmasan alkalmazkodni ehhez a változó 
készségrendszerhez, ezért arra gondoltunk, hogy valamilyen formában segítséget 

a héten csütörtökön tartottuk meg a HÖOK iroda egyik tárgyalójában, viszont 

otthont, amit ezúton is szeretnék megköszönni. Egy szakképzett oktató vezeti 
ezeket a klubokat, és az a célunk, hogy informális keretek között segítsük azt, hogy 

zédet és a beszédet sajátítsák el. Ezt a pilot programot hét 
hétig tervezzük lebonyolítani, és az a célunk, hogy kiderüljön, hogy a HÖOK-nak mi 
a feladata ezzel kapcsolatban, ha egyáltalán foglalkoznunk kell az ösztöndíjas 
hallgatók nyelvi fejlesztésével.Illetve elindítjuk a diaszpóra story podcast 
sorozatunkat is, ugyanis azt tapasztaltuk, hogy nagyon sok izgalmas, személyes 
és családi történetet ismertünk meg az eddigi eseményeken, és ezt szeretnénk 

tenni, ezért diaszpóra 
ösztöndíjas hallgatókat hívunk meg kéthetente, és a beszélgetést rögzítjük és 

a héten, 
február 22-



 

számotokra, és azt is nagyon remélem, hogy tetszeni fog nektek ez a formátum és 
még sok beszélgetésben lesz részünk az ösztöndíjas hallgatókkal.  

állok rendelkezésetekre, akár most, akár a délután vagy az este folyamán. 
Köszönöm. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen. Van-e kérdés Barbihoz? Ebben az esetben 
köszönjük szépen, hogy megtartottad a beszámolókat. Áttérnénk az ötödik 

Mentorprogram tájékoztatója. Felkérem 
Horváth Váradi Líviát, tartsa meg a tájékoztatót. 
Horváth-Váradi Lívia: 
Köszönöm szépen én is a szót és sok szeretettel üdvözöllek titeket. A 
mentorprogram írásbeli beszámolója októberig nyúlik vissza, de engedjétek meg, 
hogy itt szóban nagyon-nagyon röviden kiegészítsem a beszámolómat az 

hogy én utoljára itt személyesen szóban tudtam nektek beszámolót tartani. Így 
júliusban lezajlottak a mentortáboraink, melynek eredményeként több mint 300 

-as program évre felvételt nyert 
mentoráltakat, rendkívüli felkészültséggel várták. Itt a jobb oldali, illetve bal oldali 
diagramokon régiós bontásban látjátok a mentoroknak, illetve mentoráltaknak az 
elosztását, talán már azt is kiszámolhattátok, hogy mentoráltak tekintetében több 
mint háromezer hallgatót tudtunk felvenni. Egyébként a jelentkezéseket tekintve 
közel ötezer újonnan felvételt nyert egyetemista hallgató jelezte részvételi 
szándékát a mentorprogramnak, azonban a mentor számok egy limitet szabnak 
abban, hogy hány mentoráltat tudunk felvenni, és így idén körülbelül 3500 
mentoráltnak tudtunk helyet biztosítani a programban. Amikor ekkora 
túljelentkezéssel szembesülünk, akkor természetesen szükség van arra, hogy 

mentorálását célozza, a kiválasztás során is a hátrányos helyzetet tekintettük 
 Jelenleg egy mentorra átlagosan kilenc mentorát jut, 

ami egy nagyon kicsit az ideális, optimális szám felett van, ugyanis tapasztalataink 

 

programban. 2-23-as programév kezdetén elkészítettük és beadtuk a 
Kulturális és Innovációs Minisztérium számára a 2021- -es 
programév elszámolását, elkészítettük a szakmai, illetve pénzügyi beszámolónkat, 
valamint emellett beadtuk a támogatási kérelmünket is a minisztérium felé. 

szakmai programtervünket, illetve költségvetési tervünket. Erre decemberben 
kaptunk választ egy támogatói okirat formájában, melyet a 110 millió forintos 



 

december végén, január elején tudtuk elkezdeni a szakmai programtervünk, illetve 

hogy mind a régió koordinátori, mind az intézményi koordinátori, mind pedig a 
mentorbéreket megnöveljük, emellett pedig az intézményi koordinátori bérekben 
egy reformot is bevezettünk. Erre azért volt szükség, mert nagy eltérések 

tevékenykedik, míg a legnagyobb intézményünkben, a Szegedi 

terheket szab az intézményi koordinátorokra, úgyhogy az eddigi fix bérek helyett 
egy mentorszámhoz arányosított bérrendszert vezettünk be. Bizonyára sokan 
tudjátok, mivel korábbi választmányi ülésen már szót ejtettünk róla, hogy Mezey 

özepe óta már nem dolgozik 

szervezet. Szerencsére ez az elmúlt hetekben megoldódott, és Bányai Brigittát 

másodéves közösségszervezés szakos hallgatója, és rendkívül sok releváns 
tapasztalattal rendelkezik, amit projekt koordinátori munkája során hasznosítani 
tud, és ezúttal is szeretném megköszönni a BGE számára az ajánlást. Néhány 
szóban szeretném csak bemutatni az elmúlt hónapokban megszervezett 
rendezvényeinket. Szeptember, október hónap az mindig a Welcome napoknak 

-
ek 

Novemberben inkább kisebb intézményi programok valósultak meg, úgymint 
színházlátogatás, szabadulószoba, illetve mentorképzések, a képen éppen egy 
halloweeni tökfaragásnak az eredményét láthatjátok egyébként. Decemberben a 

rveztünk meg, Egy csepp ajándék 

ahogyan elnök úr is azt már elmondta a beszámolójában, február 17-én volt a 
budapesti HÖOK irodában egy egész napos képzés az intézményi és régió 
koordinátorok számára, melynek keretein belül részben egy pénzügyi 
adminisztrációs képzésen vehettek részt Ritzl András jóvoltából. Eszterhai elnök 

 

teljesség igénye nélkül, hiszen szeptember óta több mint 50 programot 
szerveztünk a mentoráltak számára. És akkor végül, de nem utolsó sorban pedig 

terveit. Márciusban szeretnénk megvalósítani az immáron hagyománnyá vált, 
Több lett? Maradhat! 
Magyar Vöröskereszttel karöltve, illetve az országos szervezetekkel karöltve 



 

megvalósítani. Ezzel kapcsolatban majd hamarosan várhatjátok az én levelemet, 

egy informatikai online tanfolyamot 

 Áprilisban 
szervezzük meg az országos mentor és mentorált találkozónkat, ennek keretein 

tréningeken részt venniük. Annak érdekében, hogy ne csak az ilyen személyes 

honfoglaló bajnokságot is tervezünk megvalósítani. Valamint áprilisban már 
belevágunk a mentorok felvételi eljárásába, ami várhatóan egészen májusig, 

mentortábor marad, valamint a mentorált felvételi, amit idén is egy Mentorált 
leszek - P  
És akkor én nagyon szépen köszönöm a figyelmeteket, és kérdés esetén pedig 
szívesen válaszolok. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen a beszámolót. Van-e kérdés? Ha nincs, akkor 
jár a taps. És még egyszer köszönjük szépen. Áttérünk a 6. napirendi pontra, a 
HÖOK Stipendium Hungaricum tájékoztatója. A HÖOK Stipendium Hungaricum 
programjáról a beszámolót Horváth Mihály és V
Horváth Mihályt, hogy tartsa meg a beszámolót. 
Horváth Mihály: 

türelmével, úgyhogy ígérem, hogy nem fogok túlzásokba esni a beszámoló 
megtartása során. 

felületein. Ennek ellenére szeretném azért néhány mondatban és néhány diában 
felvillantani azokat a legfontosabb pillanatokat, amik velünk ebben az évben 

után a szokás
Pacsay-Tomassich Orsolya, aki a Stipendium Hungaricumért, ösztöndíj 

Diplomácia Akadémia elnökeként tevékenykedik. 
egyébként legnagyobb örömünkre Lengyel Miklós helyettes államtitkárként, akivel 
a HÖOK-nak a vezetésének és a mentorhálózatnak a csapata egyébként már a 

tó 

 
-22-es 

tanévben megkezdett integrációs folyamat még lezárására vár, vannak még 



 

nem élvezhetik a mentorhálózatunknak a szolgáltatásait és közösségét. Ebben az 

a Károli Gáspár Református Egyetem. Így 

amellyel egyébként, ahogy láthatjátok itt az évek során felvezetett mentor számok 
alakulásából is, hogy egy egészen megnövekedett mentorlétszámmal is kellett ezt 
az évet megkezdenünk, hogy az újonnan csatlakozók számára ugyanazokat a 
szolgáltatásokat tudjuk biztosítani, amelyeket már a korábban csatlakozott 

 A tanévet, vagy hát tulajdonképpen 

t magyar és 
stipendiumos hallgatók jelentkezését várjuk mentornak. Ez egy érdekes számadat, 
tulajdonképpen ebben az évben, és már korábban is hasonló volt a tendencia. A 

teljes mentor számoknak. Tehát látszik az, hogy a kezd

haladunk, most már igazából ott tartunk, hogy több magyar hallgatót szeretnénk 
b
éves mentorok. Ezek a mentorok egyébként egyéves megbízásban dolgoznak 

feladataikra, ahol csapatépítésen kívül trénerek segítség
mindenféle olyan témából, ami számukra szükséges lehet, hogy ezt a feladatot el 
tudják látni. Ez a mentor tábor egyébként most nyáron a Magyar Agrár- és 
Élettudományi Egyetem házigazdaságával zajlott, amit ezúton is szeretnék 
megköszönni mind az intézménynek, mind pedig az intézményi hallgatói 

helyszínen el tudtak minket kalauzolni és segíteni tudtak minket a program 
megszervezésében. Ez egyébként már második éve futó koncepció, hogy 

évben itt Debrecenben volt megszervezve ez a mentortábor, és ezt egy nagyon jó 
programnak tartjuk, és nagyon jó helyszínek ezek az intézmények, úgyhogy a 

ezek a programok nagyon jó helyen vannak az intézményeken. 
Amint ezek a mentorok felkészültek, számukra is kész van a mentorcsapat, 
párokba álltak, mindenki megkapta a számára szükséges információkat és készen 

felvétele, amely számainkra egyébként nagyon büszkék is vagyunk, hiszen 
azokban az intézményekben, ahol jelen van a program, azokban az 
intézményekben körülbelül ez a 80 százalékos lefedettség az, amit magunkénak 



 

beérkeznek, beérkeztek, azoknak a 80 százalékát el tudtuk érni. És 
is mentoráltnak, és részt vesznek programban. Most a legutóbbi, február eleji 
riport alapján összesen 3784 mentoráltunk van, aminek nagyon örülünk, és 

felhívásoknak a  A másik nagyobb 
projektünk a decemberi és januári hónapban az intézményi látogatások voltak. Itt 

lassan már két éve vagyunk, vagyis körülbelül két éve vagyunk ennek a 

k, amikor az egyetemeken azért nehezebben valósultak meg ezek 

meglátogassuk a partnereinket. Ezt most elkezdtük bepótolni, és itt a dián látható 
intézményekben, amik egyébként a legrégebbi partnereink, már tettünk is egy 
látogatást. Itt jobbára az intézményi stipendium koordinátorok, nemzetközi irodák 

mutatkozásunk, 
a programnak a bemutatása és egyéb olyan helyi ügyeknek a megtárgyalása volt 
a cél, amiben az intézmény érdekelt, és azt szeretné, hogy valamilyen változás 
vagy valamilyen igénye van ezekkel kapcsolatban. Mindenhol nagy szeretettel 
fogadtak minket. Számunkra ez egy nagyon tanulságos program volt, és nagyon 
sokat, azt gondolom, hogy nagyon sokat tanultunk arról, hogy hogyan és miként 
állnak ezek az intézmények a hallgatókhoz, milyenek az intézményekben a 
visszajelzések, mind a hallgatók beilleszkedése és az ösztöndíjprogram 

kapcsolatban. Itt egyébként szinte mindenhol slágertémáknak számított ez a két 
dolog, amit ide föl is írtam. Egyrészt a magyar és a stipendiumos hallgatói 
közösségeknek a vegyítése. Azt gondolom, hogy ezt mindannyian érzékeljük, hogy 

-
szorulnak ezek a közösségek, a másik pedig ez a stipendiumos hallgatóknak a 
képviselete. Ez is egy olyan dolog, ami szinte mindenhol följött, és volt, ahol nagyon 

tudni, úgyhogy ha ezekben a kérdésekben gondolkodtok, akkor ezeket tudom 
-utóbb ezek a megkeresések hozzátok is el fognak jutni, 

hogyha még nem tették volna meg. A mentorhálózatnak egyébként nyilván az 

egy külön egész estés programot lehetne tartani, hogy milyen személyes, 
személyes történetek azok, amik eljutnak hozzánk, és ezeknek a mentoroknak és 

amikor megérkeznek a ment

embereket, akik tudnak számukra segítséget nyújtani, ha szükségük van rá. Így az 



 

vagyunk az életükben, és több központi programot is szervezünk számukra. Itt 
egyébként most össze is számoltuk, hogy mik azok a programok, amik ezeknek a 

s egyébként országszerte most a jelen pillanatban, a 
tavaszi félévben 234 olyan program van országszerte, ami érinti a stipendiumos 
hallgatókat. Nyilván itt rengeteg olyan programról is szó van, amit az 
intézménnyel közösen szervezünk, részt veszünk valahogyan a szervezésben, de 

mentorok, vagy akár központi programokként valósulnak meg. Aki valamennyire 
ismeri ezt a programot, itt a központi programokban sok olyan elemet láthat, amit 
már így megszokásként minden évben szervezünk. Az egyik a turisztikai, tavaszi 
kirándulásaink, ezek általában ilyen egynapos, buszos, meglátogatós és 

ss Dávidos programok. A másik program az a 
mentorfaktor, amit hogyha jól látom, ezt nem sikerült leírnom. Ezt idén 
Budapesten szervezzük. Ez egy tehetségkutató rendezvény, ahol a hallgatók 
mutathatják meg tehetségüket. Itt stipendiumos hallgatók és magyar hallgatók, 
és mindenkit nagy szeretettel várunk. Hú, ezt nem tudom, mikor írtam. A két 
viszonylag újabb program, az egyik a fotó és videó pályázat, ami most kifejezetten 

hogy hogy érzik magukat, és milyen közösségekben vesznek részt. Ennek 
egyébként lesz majd egy bemutatója is, amihez a Stipendium Hungaricum 
Mentorhálózat 5. jubileumi ünnepsége névre hallgat. Ezt idén a szokásos bankett 
gálaestünk, nem azt mondom, hogy helyett, de ezt kiegészítve rendezzük meg. 
Ennek a házigazdája idén az ELTE lesz, ott a Lágymányosi Kampuszon fogjuk 
megszervezni, és a szokásos esti mulatságon kívül napközben konferenciák és 

ötödik, fennállásának ötödik évét. Itt azt szeretnénk, hogyha a külön  csúnya 
szóval  stake holderek, és szép szóval élve partnereink találkozni tudnának, és 
maguktól a hallgatóktól hallhatnák azt, hogy milyen eredmények vannak mind a 
mentorhálózatban, mind pedig az ösztöndíjprogramban, úgyhogy erre is nagy 

 Ezzel pedig a diáimnak a végére értem. 
Köszönjük szépen a figyelmet az én és az Évi nevében is. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen a prezentációt. Van-e kérdésünk Misihez? Ha 
nincs, akkor még egyszer köszönjük szépen. Áttérünk a hetedik napirendi pontra, 

kurátort, hogy tartsa meg a beszámolót. 
Vincze Éva: Köszönöm szépen, elnök úr a szót. Egy dolgot megígérhetek, tényleg 
nagyon rövid leszek. Még itt Horváth Mihály kollégámnak szeretném megköszönni, 

egyszerre. Most az a szerencse ért, hogy Szonda Tamás kuratóriumi elnök helyett 

kellene tudni, hogy a 2022-es évben újonnan felállt kuratóriumunk Szonda Tamás 
kuratóriumi elnök vezetésével, valamint Báli Bernadett kuratóriumi tagtársammal 
folytattuk a korábbi években megkezdett szakmai programokat, szoros 



 

ügyekért f  -es 
 -es évben, amit érdemes tudni 2022 

edeztük, emellett a 

zés költségei 

hozzánk, amely az alapítvány felügyeli és finanszírozza. A Forinyák Géza ösztöndíj 
-as tanévben 500 ezer forint keretösszegben került megítélésre 

három hallgató részére, melynek fedezetét 200 ezer forint erejéig a HÖOK, a 

HÖOK támogatása finanszírozza. Második ösztöndíjunk az Unos pro Omnibus 
ösztöndíj. A 2022-es évben 225 ezer forint keretösszegben került megítélésre, 
három hallgató részére, melynek fedezetét teljes egészében a HÖOK a 

 
-es évben az 

alábbi eseti adományokat nyújtotta be, illetve szervezte. Százezer forint értékben 
került adomány átadásra a Bögözi Árpádkori magyar templom felújítási 
programjára, valamint M
említésre került a Magyarfülpösi Szórványkollégium részére eljuttatott 

elvonulási hétvégét, melynek az eredménye egy 198 ezer forintos adomány 

Nagyon szépen köszönöm a figyelmet. 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen. Van-e kérdés Évihez? Ha nincs, akkor nagyon 
szépen köszönjük a tájékoztatót. Áttérünk a nyolcadik napirendi pontra, ez 
tájékoztató a 2023-as EFOTT fesztiválról. Megkérem Budai Marcellt, a HÖOK 
reklámarcát, hogy tartsa meg a tájékoztatót. 
Budai Marcell: Szép jó napot kívánok mindenkinek! Én is sok szeretettel üdvözlök 
mindenkit az EFOTT nevében. Lesz idén EFOTT, ez önmagában egy jó hír, 
ráadásul jó is lesz az idei EFOTT. De hogy miért is lesz jó az idei EFOTT, ahhoz egy 
kicsit meg kell értenünk a múltat, úgyhogy készültem pár slide-el a tavalyi év 
visszajelzéseivel kapcsolatban. Ugye mi minden évben több ponton is kérünk 

visszajelzést kérni a látogatóinktól. Nagyjából ezeknek a pár ilyen fontosabb 
-on azt lehet látni, hogy 

hogyan alakult az elmúlt években a hozzánk látogatóknak az életkora. A
kevés ország mondhatja el ezt magáról világszinten, de Európa-szinten is, hogy 
rendelkeznek az egyetemisták egy saját fesztivállal, és úgy gondoljuk, mind az 
EFOTT-
feladata az EFOTT Fesztiválnak, az az, hogy ez így is maradjon, vagyis a hozzánk 

csökkenjen, hanem kifejezetten növekedjen. A tavalyi évben sikerült ezt a 



 

növekedést egy kicsit megállítanunk, bízunk benne, hogy az idei évben pedig 

beszélni. Önmagában ez egy -mnek, hogy ezt 
tekintjük az EFOTT-nak a legfontosabb feladatának. A látogatottság tekintetében 
is hoztam egy slide-ot. Ez ugye azt mutatja meg, hogy mekkora arányban vannak 

-e EFOTT-on, vagy akik már sokadjára jönnek 
-nak az az, hogy ha 

már egyetemisták fesztiválja, akkor célunk az, hogy minden egyetemista legalább 
egyszer ellátogasson erre a fesztiválra a tanulmányai során. És e tekintetben az, 

-on, ez a 
látogatóinknak a közel 30%-

Egyébként ez itt nagy különbség volt, ez az adat, ez az ilyen all time, ebben benne 
vannak az elektronikus lekérdezések is, de a délután során szoktak lenni helyszíni 

jdnem fele 

tekintetben, ha már elkészült ez a térkép, akkor gondoltam, felteszem a slide-ot, 
 -tó térségének a 

régiója, illetve nyilván Budapest az, ami a legnagyobb számban jön el az EFOTT-
ra, hiszen a visszajelzések is azt mutatják, hogy egyébként fontos szempont a 
fiataloknak a fesztiválválasztási tendenciájában az, hogy hol helyezkedik el ez a 
rendezvény, és hogy minél hamarabb el tudjanak jutni. A Budapest-Velencei-tó 

állomásig. Támogatóinkat csak azért hoztam vagy vetítettem ki, hogy lehet látni, 
ho
az egyik a Lidl, aki a fesztivál területének a felét lassan elfoglalja a tavalyi évben. 
Idén is biztosan lesz fesztivál market, úgyhogy aki éhes vagy alkoholmentes italra 
vágyik, az biztosan meg fogja tudni magának venni. Az idei évben nagyobb 

az MVM, illetve az MKB. A Rádió 1-et természetesen szeretnénk továbbvinni, 
forgatni, satöbbi, satöbbi. Talán nem is ez a lényeg. Ami érdekesebb, az, hogy 
honnan jöttek a fesztiválozóink. Itt azt lehet látni, hogy '19-ben, meg '21-ben 
meghekkelte a BME, meg az ELTE a tendenciát a nagy létszámú hallgatóságával, 
de egyébként a házigazda az, aki sok hallgatót szokott elhozni a rendezvény, 
úgyhogy biztos vagyok benne, hogy az idei k a 
legtöbben az EFOTT-
vonzáskörzetébe tartozó egyetemek azok, akik legnagyobb számban el tudnak 
jönni a rendezvényünkre. Ami talán érdekesség még ennél is érdekesebb, az az, 

amikor az EFOTT fesztivál látogatói eldöntik azt, hogy valóban eljönnek a 
rendezvényre. Ez nem különlegessége az EFOTT Fesztiválnak, sajnos azt látjuk, 
hogy a Covid óta ez tulajdonképpen minden többnapos rendezvényre, minden 



 

fesztivál esetében növekedett, akár a bérletnek a kárára, vagy annak a 

-nak most egy 
kiemelt témája, az a hallgatóknak a megélhetése, hiszen nyilvánvaló, hogy a 
hallgatóknál most ez az ilyen bevétel-kiadás mérleg kicsit elkezdett billegni. Aki 
követi a sajtómegjelenésünket, a sajtómegjelenéseinket, az olvashatta, hogy az 
utóbbi napokban, hetekben viszonylag sokat foglalkoztunk ezzel a témával, 
ugyanis itt két dolog találkozott. Egyrészt elnök úrnak volt egy interjúja, ha jól 
emlékszem az Eduline-

merthogy 2020-ban volt egy 40 százalékos ösztöndíjemelés, amit, hogy jutottam 
ide az EFOTT-hoz, és hogy fogok visszajönni.. Volt egy 40 százalékos 

de igazából ez az ösztöndíjemelés, ez tulajdonképpen az utóbbi évben 
elinflálódott. Ezt Kiss Viktor, a közgazdasági szaktanácsadó kollégánk is, már 

egyébként már közel 30%-kal kellett volna korrigálni ahhoz az ösztöndíjakat, hogy 
nagyjából azon az értéken legyünk, mint 2020-ban voltunk. És ez találkozott azzal, 
hogy az EFOTT-tal is készítettünk egy felmérést. Ezt közel 1200-an töltötték ki a 
korábbi vendégeink között, és itt láthatjátok ezen, hogy nagyjából a vendégeinknek 
a kétharmada jelezte azt, hogy legalább tíz százalékkal, de 10 és 25 százalék felett 

 Nyilván itt azt kell látni, hogy minél 
kevesebbet tud egy hallgató a saját ösztöndíjából kigazdálkodni, annál többet kell 

nyilván ilyenkor a diákmunka 
szolgáltatók, illetve a diákhitel, kikommunikál sikerként, hogy milyen jó a termékük. 
A valóság viszont az, hogy ilyenkor a hallgatók erre rászorulnak. Miért fontos ez az 

-
on mondtam, hogy a legfontosabb számunkra az, hogy ez megmaradjon az 

-évre az a korcsoport, aki eljön 
hozzánk a 
olyan értékben tudjuk tartani, vagy olyan értékben tartsuk, ami egy átlag 

900 forintról indultak, és most vannak 32 900 forintnál. Nyilván ez sávósan 
növekedni fog, de talán ez egy olyan összeg, amit még a hallgatók ki tudnak 
gazdálkodni, vagy hát reméljük. Ezt még érdekességként hoztam. Nyilván azt is 
látni kell egy hallgató esetében, hogy a vásárlói kosara nagyjából úgy néz ki, hogy 

bevételének. És itt azt is megkérdeztük, hogy min fognak spórolni, hogy min 
spórolnak már a hallgatók, vagy fognak spórolni, ebben a szórakozás eléggé 
magasan kiemelkedett, úgyhogy bízunk benne, hogy az EFOTT nemcsak egy 
szórakozás a hallgatók számára, hanem egy életforma. Nem tudom.Na, de térjünk 

-ra, most, hogy megbeszéltük a korábbi éveket, mikor és hol 
lesz az EFOTT? 2023. július 12. és 16. között szervezzük meg Sukorón a Velencei-
tónál, ami annyira fontos, hogy kétszer is felírtam, itt már csak az a kérdés, hogy 
mit akartam volna eredetileg felírni negyedikként, mert az most nem jut eszembe. 



 

szerintem nem is szabadott volna kivetítenem. Gondoltam, húzok egy váratlant. 

ugyanott lesz
sávozás. A területnek az északi részén lesz a kemping, ugyanúgy, mint tavaly, ezt 

csalitosig meghúzzuk, hogy legyen 
van az éjszakai tér, illetve az alsó részén van a nappali program tér és a strandot 

megoldásnak láttuk a tavalyi évben. Ami egy érdekes újítás lesz, várhatóan, még 
egyszer hangsúlyozom, várhatóan, a tavalyi évhez képest, hogy ahol a piros kék 
folt van a bal oldalán. Ugye ott voltak tavaly, ott volt a belépés, a regisztrációs 
pont, a konténerek, oda fogjuk kihúzni a kettes nagyszínpadot, hogy ott egy ilyen 

hogy kevesebb legyen az az érzése a látogatónak, hogy sokat kell sétálnia a 
fesztivál területéig. Na, de színpadi programok. Ugye a tavalyi évben indult el a 

aguk is fiatalok, egyébként többen közülük 
egyetemisták. Ilyen volt Tdanny, ilyen volt a BSW, Dzsúdló, hogyha jól emlékszem, 

formációt az idei évben is vinnénk tovább azzal, hogy kicsit kifejezetten 
kommunikálnánk is azt, hogy ez már egy kicsit a középiskolásoknak a napja is lesz. 
Ez az egyetem tekintetében azért is lehet hasznos, mert még inkább megéri 
kitelepülni a fesztiválra, hiszen várhatóan nagyobb számban lesznek olyan 

egy külön retró napunk lesz, és igen lesz Korda Gyuri nagyszínpadi show. Tudom, 
hogy mindenki erre vár az országban, illetve készülünk, és ez is még kérdéses. 
D
formációval, ahol egy session zenekar hátterében több régi motoros, illetve új 

g új zenéket is be fogunk tudni mutatni. Illetve 
természetesen a magyar zenekaroknak a legjobbjai ott lesznek a fesztiválunkon, 
és igen, idén lesz Majka is várhatóan nem akkor fogja a nyári pihenését tölteni. 

-on, hogy nincsen rajta külföldi 

Egyrészt, mert olyan, tehát hogy olyan szinten kellene emelnünk hozzá a 

hozzánk ellátogató fiataloknál a legfontosabb szempont a fesztiválválasztás 
tekintetében az volt, hogy milyen közösségek lesznek ott, vagyis jönnek-e a 
haverjai, kiket ismer ott, hogy milyen értékeket képvisel a fesztivál, hol van ez a 



 

hogy egyébként az, hogy ki lép fel a színpadon, az közvetlenül nagymértékben 

ez az én személ
mi korosztályunk, a mi, illetve a ti korosztályotok tekintetében egyébként 

Na de, mi teszi az idei EFOTT-ot teljessé? A Pannon Egyetem, 
akiknek ezúton is köszönjük, hogy elvállalták a házigazda feladatokat. Nem látom 
a Pannon Egyetemeseket. Kezet kérek szépen! Sziasztok! Helló, helló! Köszönjük, 
hogy teljessé teszitek az idei EFOTT-ot, ugye ez az idei fesztiválunknak az egyik 
szlogene is. Úgy gondoljuk, hogy az EFOTT-ot egyé
hozzá kapcsolt programok és értékek teszik különlegessé, amelyeket egyébként itt 
is megjelenítettem. Ezek nem azok, amik, nem csak ezek lesznek, ezek azok, 
amelyeken már dolgozunk, és szinte biztos, hogy meg fognak valósulni. Az egyik 
ilyen az a kultúra lesz, hiszen nyilván adja magát azzal, hogy Veszprém elnyerte 

idei EFOTT, amiben meg tud újulni és többet tud adni az a nappali programoknak 
a kultúrái és üzenete, valódi olyan kulturális programokkal való megtöltése, ami 

magyar kultúrának a szépségeit. A másik ilyen témánk, egyrészt aki ismeri a 

a fenntarthatóságot ki sem hagyhatnánk a fesztiválból. Ha addig még nem 
pusztul el a Föld. Igen. Itt egyébként talán azzal sem árulok el titkot, hogy ebben 
egyébként a MATÉ-nak is számítunk a segítségére, és velük is egyeztetünk ezzel 
kapcsolatban, hiszen a tavalyi évben meg ugye pont ezt a szempontot tudta 
behozni a házigazda egyetemként a MATE, aminek végeredménye az lett, hogy a 
fesztiválon keletkezett hulladéknak a 95%-át azt újra tudtuk hasznosítani, vagy 

körforgásba, és mindösszesen 5%-át kellett szemétlerakóba tennünk. Úgy hogy 
igyekszünk ezt a részét is tovább e  idei évben. 
A sport már régóta a zászlónkon van. Az idei évben is igyekszünk fejleszteni, illetve 
nyomni tovább ezt a profilt, illetve a mentális egészséget biztosan szeretnénk az 
idei évben valamilyen módon megjeleníteni a fesztiválon. És természetesen ez 
még minden 
vagy valahol majd beszámolok róla, hogy hogy állunk. Durva, mi? Mi foglalja össze 
ezt az egészet? Hát az EFOTT Univerzuma, ugye Univerzumnak neveztük el a 
tavalyi évben a nappali programokat összefogó területet, ahol egyrészt az 
egyetemek megjelennek, akik kitelepülnek hozzánk, másrészt pedig mindezek az 
értékek, és mindazok a programok, amik elérik azt, hogy az EFOTT az tényleg ne 
csak esti buliknak a sorozata legyen, hanem egy olyan rendezvénykavalkád, amire 
érdemes már kora délután kijönni, illetve kikelni a sátorból reggel kilenckor, még 
akkor is, hogy ha sikerült árnyékos helyet elcsípni, és nem lett negyven fok a 

zt is, erre is 
azt a visszajelzést kaptuk a látogatóinktól, hogy mindenképpen ez a jó irány az 



 

EFOTT fesztivál számára, hiszen a tavalyi évben a 85%-a emelte ki a 

ezért megérte eljönni az EFOTT fesztiválra. Amik javítandók, nyilván voltak ilyen 
dolgok is, a tavalyi évhez képest, amiket valamilyen módon meg kell oldanunk. Az 

, amikor várnia kellett az 
ingyenes buszainkra, vagy a Dot

vben megoldani ezt, hogy fluidabb legyen 
a közlekedés. 

lákat, illetve ahogy 
mondtam, a kempinget is kicsit betolni abba a területbe, ahol vannak fák. Tavaly 

akkor lesz por az idén is. Tavaly is küldtünk rá, nem tudom négy-öt ilyen 
zoltóautót, hogy folyamatosan locsolja a területet, nem ért semmit, mert 

azonnal felszívta. De ezen is igyekszünk természetesen valamilyen módon 
dolgozni és megoldást találni. Sétatávolság, ugye ez az, amit sokan mondtak, 
hogy a csomóponttól, ahol a buszok megfordultak, illetve a parkolótól azért volt 
talán egy kilométer, egy jó kilométer, amíg be kellett sétálni a rendezvény 
helyszínére. Ezt megint csak terület adottságaiból, ezt a hosszúságot nem tudjuk 
csökkenteni. Azt tudjuk csinálni, hogy a kaput azt feljebb toljuk, és akkor így 

csak átveréssel, tehát nyilván ott már lesz dekoráció, ott már lesznek pultok, ott 
már lesznek programok, és nem csak az lesz, hogy folyosót feljebb tolunk a 
közlekedési csomópont felé. A higiénia az megint csak egy olyan, ami minden 
fesztiválnál nyilvánvalóan egy nagyon nehéz dolog, illetve kvázi lehetetlen egy 
ilyen fesztiválon olyan környezetet létrehozni, ahol mindenki meg lesz elégedve a 
higiéni

 
HERO rendszer. Van itt két fantasztikus úriember, a HERO rendszernek ugye az 
egyik újragondolásának az egyik kimondott célja az az, hogy legalább minden 

-nk 
pedig minden karról, amennyiben megoldható, legyen egy HERO-nk, aki segíteni 
tud a fesztivá szervezésben stb., stb. Köszönjük 

-t! 
közül, 

amelyik szimpatikusabb, igazából mindegy, a kapcsolatot, és akkor tud segíteni 

felületeiteken, vagy HERO rendszerben segítetek nekünk az EFOTT fesztiválnak a 

szer ellátogasson az 
EFOTT-ra. Úgy hogy EFOTT-on tali, csak szabadon! 
Körösparti Péter: Köszönjük szépen a tájékoztatót. Van-e valakinek kérdése? 
Akkor nagyon szépen köszönjük. 
pontra. Szeretném megkérdezni, hogy van-e valakinek bejelentenivalója, 



 

kérdése? Ha nincs, én úgy értesültem, hogy elnök úrnak van, úgyhogy átadom a 
szót elnök úrnak. 
Eszterhai Marcell: Köszönöm szépen. A fotót szeretném kérdezni, Marciéktól, hogy 
mi lesz a menetrendje a közös képnek?  
Körösparti Péter: Akkor ez lesz a menetrend. Jó, félkor csoportkép lent. Illetve a 
délutáni programról még tudsz Csonti egy rövid tájékoztatót adni? Akkor 
elmondom én, hogy hallják a tisztelt publikum. A fotó után lesz az ebéd, a Zsibongó 

órára lett iderendelve, de hát majd vár egy picit és megvárja az ebéd végét, és 
majd akkor utána tart egy ilyen körbevezetést az épületben. Akit érdekel, az majd 
részt vesz rajta. Utána, ha jól tudom szabadprogram, pihenés következik, és este 

Sajnos itt 20 leírható. Az a hely, amit eredetileg 
terveztünk, az nem jött össze, betegség miatt nem sikerült. Úgy hogy ezt a 

-os 
 Nem tudom, hogy van-e még egyéb? A vacsora a 

hotelben lesz, tehát ma este a vacsora az a hotelben lesz, és a reggeli is. A Merkúr 
Hotelben, igen. Tehát aki a másik hotelben lakik, nekik is át kell fáradniuk a Merkúr 
Hotelbe, és ott lesz a vacsora. Köszönöm szépen, akkor visszaadom a szót a HÖOK 
elnök úrnak. 
Eszterhai Marcell: Köszönjük szépen! Én még egyszer szeretném megköszönni a 
Debreceni Egyetem Hallgatói Önkormányzatának a szervezést és a helyszínt, 

elnök úrnak pedig a levezetést. Köszönöm szépen! Lezárom az ülést. 13 óra 21 
perckor. És a jelenléti ment körbe? Hol van? Megvan. Akkor megvan a jelenléti. 
Úgyhogy akkor zárom 21-kor. Lezárom az ülést és köszönöm szépen. Sziasztok! 
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